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2007 年 7 月 4 日 

立法會會議 

 

就 “加強監管收費電視、電訊及 

互聯網服務的不當營商行為 ” 
動議的議案 

 

  楊森議員已作出預告，會在2007年7月4日舉行的立法會會議上，就

“加強監管收費電視、電訊及互聯網服務的不當營商行為”動議議案。現

隨文件附上有關的議案。立法會主席已指示應“按所交來的原有措辭印

載”在立法會議程上。 

 

 

 立法會秘書 

 

 

 

 

 

（林鄭寶玲女士代行）  

 

連附件 



 
2007年7月4日(星期三) 
立法會會議席上 
楊森議員就 

“加強監管收費電視、電訊及 
互聯網服務的不當營商行為” 

提出的議案 
 
 

議案措辭 
 

 
“鑒於近年投訴收費電視、電訊及互聯網服務不當營商手法的個案不斷增加，本
會促請政府檢討現行機制，加強監管該等服務供應商的營商手法，研究將現時 
《電訊條例》第7M條規管電訊商具誤導性或欺騙性的行為的條款擴展至涵蓋收費
電視，並引入合約冷靜期及標準合約條款，以保障消費者權益。” 
 

 
 
 

(Translation) 
 

Motion on  
“Strengthening the regulation of unscrupulous business practices 

in pay television, telecommunications and internet services” 
to be moved by Dr Hon YEUNG Sum 

at the Legislative Council meeting 
of Wednesday, 4 July 2007 

 
 

Wording of the Motion 
 
 
“That, as the complaints about unscrupulous business practices in pay television, 
telecommunications and internet services have been on the rise in recent years, this 
Council urges the Government to review the existing mechanism, strengthen the 
regulation of the business practices of providers of such services, examine the 
extension of section 7M of the Telecommunications Ordinance, which regulates 
misleading or deceptive conduct of telecommunications operators, to cover pay 
television, and introduce a cooling-off period and standard terms in the contracts, so 
as to safeguard the rights and interests of consumers.” 
 
 
 


